
Færøudvalget

Til: Transportministeren

Dato: 19. juni 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FÆU alm. del

Spørgsmål 9
Landsstyremand Høgni Hoydal oplyste for lagtinget den 17. april 2024, at den danske 
regering og landsstyret er enige om, at Færøerne overtager luftrummet, og at en aftale 
ligger klar. Overtagelsen kræver en lovændring, og landsstyremanden vil fremsætte et 
lovforslag i Lagtinget om overtagelsen i efteråret 2024. Landsstyremanden har oplyst, at 
overtagelsen vil ske senest 1. januar 2026. Vil ministeren i forbindelse med overtagelsen 
oplyse følgende:
– Hvor mange årsværk estimeres der at være behov for hos en færøsk luftfartsmyndig-

hed for at kunne varetage hele luftfartsområdet?
– Vil ministeren oversende et estimat for de økonomiske omkostninger, og eventuelle 

indtægter, der vil være forbundet med en overtagelse af myndighedsområdet luftfart?
– En overtagelse af myndighedsområdet luftfart forudsætter, at Færøerne selv har op-

bygget de nødvendige kompetencer. Hvilke typer af kompetencer forventes at være 
nødvendige for at kunne overtage myndighedsområdet?

– Vil ministeren redegøre for opgavetyperne, der i dag løses af Trafikstyrelsen, som vil 
skulle overtages af Færøerne?

– Vil ministeren redegøre for det forventede omfang af ressourcer, der vil skulle bruges 
på at administrere allerede udstedte EU-regler på området samt øvrige reguleringsop-
gaver?

– Vil ministeren redegøre for det forventede ressourceforbrug på tilsynsopgaver for en 
færøsk luftfartsmyndighed, såfremt myndighedsområdet overtages, samt hvilke typer 
medarbejderkompetencer der vil være relevante i den forbindelse?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anna Falkenberg (SP).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anna.Falkenberg@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anna Falkenberg
formand
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